
Geachte Provinciale Staten, beste collega’s 

Voor ons ligt de programmabegroting 2017. Financieel gezien een gezonde begroting. Zo 

blakend gezond dat er geen enkele belemmering is om voor de jaren 2017 en verder 

voldoende middelen beschikbaar te stellen voor de energietransitie en de circulaire economie. 

Wij wachten een voorstel van gedeputeerde Stuivenberg met grote interesse af. 2017 is 

immers het jaar dat de Flevolandse energieagenda wordt vastgesteld en de uitvoering start. 

Die energieagenda laat helaas langer op zich wachten dan afgesproken. Nu gedeputeerde 

Stuivenberg zoveel meer tijdig nodig heeft verwachten we dan ook in het vroege voorjaar een 

kwalitatief hoogstaande energieagenda. 

Op vrijdag 3 november is het klimaatakkoord van Parijs in werking getreden. Het is door 72 

landen geratificeerd. Maar nu al is duidelijk dat er extra inspanningen nodig zijn om de 

opwarming van de aarde onder 2 graden te houden, zo meldt het VN-Milieuagentschap 

(UNEP). Het is dus zaak dat ook Flevoland versnelt en met een extra inzet werkt aan de 

energietransitie. Dat vertaalt zich ook in de dagelijkse dingen zoals onderhoud van het 

provinciehuis. Kan GS bevestigen dat bij de uitvoering van het meerjaren onderhoudsplan, 

waarvoor ruim €3,2 mln. krediet wordt gevraagd, energiebesparing en duurzaamheid leidend 

zijn bij de keuzes en aanbesteding. 

Vz, Flevoland heeft mooie natuur en een bijzonder landschap. Om hier als Flevolanders van te 

kunnen blijven genieten is goed onderhoud noodzakelijk, nu en in de toekomst. In de 

voorliggende begroting is geen ruimte meer voor een vergoeding van beheerskosten van 

natuur & landschap buiten het Natuurnetwerk Nederland. Het gaat om ongeveer 4500 ha. In 

andere provincies speelt dit probleem niet omdat zij wel de financiering hiervan continueren.  

Stoppen met de financiering brengt terreinbeheerders en particulieren in serieuze problemen 

en gaat ten koste van de kwaliteit van de Flevolandse natuur & landschap. Dit kan zorgen 

voor afbrekende takken, wat gevaarlijk is voor wandelaars maar ook voor de 

verkeersveiligheid op wegen. Agrarische bedrijven krijgen meer last van schaduw en 

onkruidzaden. Maar ook de schouw door het Waterschap van tochten komt in het geding. 

GroenLinks wil dit voorkomen. Wij willen is een structurele en een gedragen oplossing voor 

het onderhoud van natuur en landschap. Daarom dienen we samen met de SGP een motie in. 

2017 wordt een bijzonder  jaar voor de Floriade. De innovatiewerkplaats wordt gebouwd, 

realisatie van de Flevo Campus en het stimuleren van groene innovaties. Mooie activiteiten 

waar GroenLinks hoge verwachtingen van heeft. Voor deze en andere activiteiten heeft 

Provincie Flevoland  €10 mln. gereserveerd. Dat geld is niet bedoeld voor het dichten van 

gaten in de begroting van de Floriade. 

Vz, tot slot vragen wij aandacht voor het meerjarenprogramma Fonds Verstedelijking Almere, 

bestaande uit 5 programmalijnen met daaronder sleutelprojecten. Vooral het programma 

Energy on Upcycling met projecten als Stad zonder gas, Opwaarderen Reststromen en de Zero 

Emissie Busvervoer vindt GroenLinks interessant. Maar er zijn ook projecten waar we onze 

vraagtekens bij hebben. In totaal draagt de provincie €31, - mln. bij aan het Fonds 

Verstedelijking Almere. Gezien het inhoudelijk en financieel belang vindt GroenLinks het 

vreemd als bijlage verstopt is bij de begroting. Het rechtvaardigt toch zeker een aparte 

behandeling. GroenLinks daarom stelt voor om in vervolg het jaarprogramma en de bijstelling 



van het meerjarenprogramma apart te behandelen in de commissie. Ik hoor graag of dit op 

steun kan rekenen van andere fracties. 

 


